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ПОЛИТИКО-ПРАВОВЫЕ АСПЕКТЫ МОЛДО-РОССИЙСКОГО  

ТОРГОВО-ЭКОНОМИЧЕСКОГО СОТРУДНИЧЕСТВА  

Анатолий ТКАЧ 

Молдавский государственный университет 
 
На протяжении 27 лет, прошедших с провозглашения независимости Республики Молдова, двусторонние 

отношения Молдовы и России характеризовались различной динамикой взаимоотношений, при этом сотрудничество в 
торгово-экономической сфере всегда оставалось одним из приоритетных направлений. Автор анализирует 
политико-правовые аспекты торгово-экономического сотрудничества, основанные на сформировавшейся нор-
мативно-правовой базе, а также нынешнее состояние и перспективы взаимовыгодного сотрудничества и свя-
занных с ним экономического развития, политической стабильности и социального благосостояния. 
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POLITICAL AND LEGAL ASPECTS OF MOLDOVA-RUSSIAN TRADE AND ECONOMIC COOPERATION 
The last 27 years after the proclamation of independence of the Republic of Moldova, the bilateral relations between 

Moldova and Russia have been characterized by different dynamics of mutual relations, while cooperation in the trade 
and economic sphere has always remained one of the priority areas. The article analyzes the political and legal aspects 
of trade and economic cooperation based on the established regulatory and legal framework, as well as the current state 
and prospects of mutually beneficial cooperation that determine economic development, political stability and social 
welfare. 

Keywords: trade and economic cooperation, political and legal basis, the Republic of Moldova, the Russian Federation, 
foreign policy, Commonwealth of Independent States, European Union. 

 
ASPECTE POLITICO-JURIDICE ALE COOPERĂRII COMERCIAL - ECONOMICE MOLDO-RUSE 
La un interval de 27 de ani de la proclamarea independenței Republicii Moldova, relațiile bilaterale dintre Moldova 

și Rusia au evoluat cu o dinamică variată, afectând nivelul de cooperare, în timp ce cooperarea în sfera economiei și 
comerțului a rămas întotdeauna unul dintre domeniile prioritare. În articol sunt analizate aspectele politice și juridice ale 
comerțului și cooperării economice bazate pe cadrul legal și de reglementare stabilit, precum și pe starea actuală și pe 
perspectivele cooperării reciproc avantajoase care determină dezvoltarea economică, stabilitatea politică și bunăstarea 
socială.  

Cuvinte-cheie: cooperare comercial-economică, aspecte politico-juridice, Republica Moldova, Federația Rusă, 
politică externă, Comunitatea Statelor Independente, Uniunea Europeană.  
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